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امام جمعه اردبیل: بازگشت شهر لاچین را به ملت آذربایجان تبریک میگویم

آیت الله سید حسن عاملی: رهبر عظیم الشان ما با صراحت از مالکیت تمام قره باغ به آذربایجان دفاع کرده و ایران در

تمام مجامع بین المللی در طول اشغال قره باغ به مالکیت آذربایجان رای داده است.

آران نیوز، آیت الله سید حسن عاملی امام جمعه محترم اردبیل در خطبه های این هفته نماز جمعه
ضمن تبریک بازگشت شهر لاچین و روستاهای اطراف آن به جمهوری آذربایجان اظهار داشت: «از
خداوند می خواهیم که تمام خاک اشغال شده آذربایجان در اسرع وقت به آذربایجان عودت داده
شود . رهبر عظیم الشان ما با صراحت از مالکیت تمام قره باغ به آذربایجان دفاع کرده و ایران در
تمام مجامع بین المللی در طول اشغال قره باغ به مالکیت آذربایجان رای داده است. در جنگ اول
نیز ایران سنگ تمام گذاشت و از هیچ چیز مضایقه نکرد و سخت ترین خطرها را از آذربایجان دفع
کرد. سال هاست که خاک ما جهت رفتن از بیله سوار به نخجوان در اختیار آذربایجان است و ایران
با سخاوت تمام خاک خود را در اختیار آذربایجان گذاشته است. یک جاده بزرگ نیز در خاک ایران
در حال احداث است تا آذربایجان از نزدیک ترین راه به نخجوان و ترکیه متصل شود. من اگر کمک

های ایران در طول اشغال را بنویسم خداوند می داند که ضخامت کتاب به چه حدی می رسد.»
عاملی با طرح برخی از سوالات خطاب به مردم آذربایجان گفت: «من در اینجا چند سوال از ملت
بزرگ آذربایجان دارم آیا تا حال فکر کردید که تبلیغات ضد ایرانی در آذربایجان از طرف چه کسانی
پیگیری می شود ؟ آیا تا حال فکر کردید هدف آنها از این تبلیغات چیست ؟ و آیا تا حال فکر کردید
که در هیچ جای دنیا این اصل که «هَلْ جَزَاءُ الْإِحْسَانِ إِلَّا الْإِحْسَانُ»زیر پا گذاشته نمی شود جز در
آذربایجان ؟ آیا تا حال فکر کردید که اخیراً چرا جریان ملتچی ها تماماً علیه رهبر ما موضع گرفته و
اهانت ها به رهبر عظیم الشان روا داشتند؟ آیا رهبر ما در دفاع از قره باغ کم گذاشته بود؟ سخنرانی
مشهور مقام معظم رهبری استثنایی ترین حمایت از آذربایجان در موقع جنگ بود. آیا مزد رهبر
معظم انقلاب این اهانت ها بود که اخیراً روا داشته شد؟ و مخصوصاً در مطبوعاتی که موضع رسمی

دولت آذربایجان را بیان می کنند منعکس شد؟»
وی افزود: «من از ملت آذربایجان مصراً می خواهم روی این سوال ها خوب فکر کنند. خوب تامل
نمایند خوب تحقیق کنند در آن صورت به سر نخ ها و نتایج خوبی خواهید رسید. ماهیت و
بیوگرافی سیاست مدارانی را که هر روز به ایران فحش می گویند یا می نویسند شما بهتر از ما می
شناسید. امام شافعی حرف بسیار نغزی دارد از آن امام بزرگ سوال شد: کیف تعرف أهل الحق فی
زمن الفتنة ؟ در زمان فتنه و بهم ریختگی اوضاع چگونه اهل حق را از باطل تشخیص دهیم؟ آن
مرد بزرگ فرمود: أتبع سهام العدو فهی ترشدک إلیهم!(دنبال تیر دشمن را بگیر او به خوبی تو را

هدایت خواهد کرد که دوست و دشمن کیست).»
امام جمعه اردبیل تصریح کرد: «به صهیونیست ها که این فتنه ها را درست می کنند می گوییم
چند سیاست مدار و چند روزنامه را می توانید در آذربایجان بخرید ولی یقین داشته باشید شیعیان

امیرالمومنین در آذربایجان برای شما قابل خرید نخواهند بود.»
وی مطلبی از وزیر خارجه آمریکا را مورد توجه قرار داد و گفت: «بلینکن وزیر خارجه آمریکا اخیراً
اظهار کرد نظم جهانی دو مشکل دارد روسیه و چین و اضافه کرد اگر به روسیه اجازه داده شود که
هرچه خواست انجام دهد معنای آن این است که ما به جایی برگشتیم که در آن دولت های بزرگ
می توانند دولت های کوچک را بترسانند و این برعکس نظم جهانی است که دارای حساب کتاب

قاعده مند است.»
وی ادامه داد: «این سخن ایشان بسیار حرف خوبی است و کل ابناء بشر آن را می پذیرند. اما ایراد
آن این است که خود آمریکا مصداق کامل این سخن خوب است. کار آمریکا نه تنها ترساندن بلکه
لشکرکشی و خونریزی های وحشتناک است. مقام معظم رهبری در سال 89 فرمودند: به من آمار
دادند که دولت آمریکا از سال 1945 تا امروز در سرنگونی 40 دولت مستقل که تابع آمریکا نبودند
نقش ایفا کرده و در بیست و چند مورد دخالت نظامی داشته. این دخالت ها بدون استثناء با
کشتار عمومی و با فجایع بزرگ همراه بوده است. البته در مواردی موفق شده و در مواردی هم ناکام

مانده و موفق نشده است. این پرونده بسیار سنگین و گذشته بسیار ننگینی است.»
عضو مجلس خبرگان رهبری ادامه داد: «شاید آمریکا بگوید گذشته گذشته است ولی گذشته هیچ
وقت نمی گذرد. ویلیام فالکنر از اندیشمندان غربی می گوید: گذشته هیچ وقت نمی میرد حتی نمی
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توان گفت گذشته، گذشته؛ و قبل از او امیرالمومنین در برابر کسانی که می گفتند بر گذشته صلوات
فرمود: ان الحق القدیم لا یبطله شی. ما باید چقدر خدا تشکر کنیم که قدرت انقلاب اسلامی بالاخره
آمریکا این قدرت افسارگسیخته را سر میز توافق با ایران آورد و این نشان از درایت کامل مقام
معظم رهبری و مقاومت ملت بزرگ ماست. یک جنایت بزرگ آمریکا این است که برای سیطره بر
دنیا، عقول انسانها و افکار عمومی از معلومات گمراه کننده استفاده می کند. قلب حقایق بدترین

جنایت است.»
عاملی خاطرنشان کرد: «روزنامه گلوبال تایمز تحقیق جالبی انجام داده است. عنوان تحقیق چنین
است آمریکا ناشر اصلی و رئیسی برای اطلاعات گمراه کننده در دنیا است. ادامه داده آمریکا برای
سیطره بر دنیا معلومات گمراه کننده را تحت عنوان دفاع از آزادی و حقوق بشر انجام می دهد. اگر
بلینکن واقعا اعتقاد دارد که نباید کشورهای جهان سوم را ترساند پس چرا اسرائیل هر روز با رجز
خوانی علیه ایران تهدید به حمله می کند؟ و می گوید در برابر توافق هسته ای هیچ تعهدی ندارد و
آن را به رسمیت نمی شناسد و علاوه بر آن حرکات تحریک کننده در برابر ایران دارد. اخیراً نیروی
هوایی اسرائیل بازی جنگی وسیعی با استفاده از بیش از 100 هواپیما برای شبیه سازی حمله

احتمالی به تاسیسات هسته ای ایران انجام داد یعنی ما این گونه به شما حمله خواهیم کرد.»
نماینده ولی فقیه در استان اردبیل افزود: «ما خطبه را با یک سخن از امیرالمومنین که آن را به
بلینکین هدیه می کنیم به پایان می رسانیم: ثلاث هن راجعات إلی أهلها: المنکر و النکث و البغی.
یعنی سه گناه است که تبعات آن به خود گناه کننده بر می گردد: اول مکر و خدعه، دوم نقض پیمان
و قرارداد و سوم ظلم. سپس حضرت هر سه مطلب را با آیات قرآن مبرهن ساختند و فرمودند:
خداوند درباره مکر فرموده ولا یحیق المکر السیىء إلآ بأهله. هر کس برای دیگری چاهی بکند،
خودش در آن می افتد و درباره نقض پیمان خداوند فرمود: فمن نکث فإنما ینکث على نفسه یعنی
هر کس پیمان را بشکند به ضرر خودش اقدام کرده است و خداوند درباره ظلم فرمود إنما بغیکم
على أنفسکم یعنی ای انسان ها اگر بر کسی ظلم کردید در واقع خودتان را در معرض ظلم قرار داده

اید.»
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